

生态文明贵阳国际论坛 | Eco Forum Global Guiyang

生态文明贵阳国际论坛 2018 年年会

Eco Forum Global Annual Conference Guiyang 2018

时间(暂定):2018年7月6日(星期五)至8日(星期日)

Tentative Date: 6th-8th July, 2018 (Friday to Sunday) 地点:中国•贵阳,贵阳国际生态会议中心

Venue: Guiyang International Eco-Conference Center, Guizhou Province, China

主题(暂定):走向生态文明新时代:生态优先绿色发展

Tentative Theme: (TBC) Embracing A New Era of Eco-Civilization: Green Development, Prioritizing

Eco Conservation

背景解读

Background

回顾 2017 年,飓风频发,极端气候频现,二氧化碳排放量四年来首次出现增长,全球环境风险的发生概率已经超出 10 年期平均水平。人类对环境的影响不断加重,生物多样性以大规模灭绝的速度消失,农业系统脆弱,空气和海洋污染已成为对人类健康日益紧迫的威胁。各国能否携手执行《巴黎协定》、推进联合国可持续发展目标成为世界的焦点。

在此背景下,2017年1月,习近平主席于在联合国日内瓦总部万国宫发表演讲,坚定地重申了中国立场,提出要"倡导绿色、低碳、循环、可持续的生产生活方式,平衡推进2030年可持续发展目标";同年10月,生态文明在中国十九大报告中首次被提升至"中华民族永续发展的千年大计"。



中国已成为全球生态文明建设的重要参与者、贡献者和引领者。我们需要共同落实可持续 发展目标和双边协议,实现减排目标,寻求更好的环境保护和更好的自然保育。我们必须 认识到,"绿水青山就是金山银山",并根据这一认识采取行动。

The year of 2017 saw frequent hurricanes, extreme temperatures and the first rise of CO2 emissions for four years. The occurance rate of global environmental risk has exceeded the average level in the last decade. Human activities are exerting greater impacts on the environment, resulting in loss of biodiversity at mass-extinction rates, fragile agricultural systems and air and ocean pollution, which pose great threat to human health in turn. Whether countries can join hands to implement the Paris Agreement and meet the SDGs has become a focus of the world.

Under such context, President Xi Jinping delivered a speech at Palace of Nations in January 2017 and reaffirmed China's commitment towards Eco-civilization. President Xi declared that 'We should pursue green, low carbon, recycling and sustainable way of life and production, advance the 2030 agenda' , In October 2017, in the Report of the 19th National Congress of the Communist Party of China (CPC), building an ecological civilization is characterized as 'vital to sustain the Chinese nation's development'.



China has become an important participant, contributor, and torchbearer in the global endeavour for eco-civilization. We shall stand together to implement the Paris Agreement and meet the SDGs, to achieve emission reduction targets and seek for better environment protection as well as better nature conservation. We must realize that lucid waters and lush mountains are invaluable assets and act accordingly.

2018年会初步安排 | Preliminary Schedule on EFG 2018

重大活动

Major Activities

高峰会、主题论坛、边会等: 7月6日-8日,贵阳国际生态会议中心

开幕式: 7月7日上午,贵阳国际生态会议中心综合会议厅

闭幕式: 7月8日下午,贵阳国际生态会议中心综合会议厅

国际咨询会委员会议: 7月6日择时举行

生态文明贵阳国际论坛十周年纪念活动: 7月6日-8日择时举行

Summits, Sub-Forums, Side Events: 6th-8th July, Guiyang International Eco-Conference Center Opening Ceremony: 7th July morning, Multi-function Convention Hall, Guiyang International Eco-Conference Center

Closing Ceremony: 8th July afternoon, Multi-function Convention Hall, Guiyang International Eco-Conference Center

International Advisory Council Meeting: 6th July

10th Anniversary Celebration of Eco Forum Global: Date to be confirmed

高峰会 Summits 高峰会将汇聚全球各行业领袖、中外部长、城市市长、企业家、中外知名智库及研究机构。 高峰会旨在促进全球领袖之间的对话,加强全球合作,共同探讨生态文明思想、可持续发 展路径、气候变化、生态保育、绿色产业等诸多议题。



Summits will bring together leaders from different regions and industries, international and domestic ministers, mayors, entrepreneurs, think tanks and institutions, etc. Summits aim at promoting the dialogues amongst leaders worldwide, strengthening international cooperation, exploring the concept of eco-civilization, the way of sustainable development, and discussing the topics of climate changes, nature conservation and green industry, etc.

主题论坛 Sub-Forums 主题论坛由四大支柱和八大板块构成,分别为:绿色发展、环境保护、生态保育、体制监管,围绕气候变化行动、环境综合治理、产业技术创新、和谐美丽社会、自然生态保育、生物多样性保护、监督管理制度、体制机制创新八大核心板块展开。



Sub-forums will focus on four core pillars and eight topics. The four pillars are: Green Development, Environment Protection, Nature Conservation, Supervision and Management Mechanism. The eight topics are: actions against climate changes, comprehensive management of the environment, industry & technology innovation, harmonious and sustainable society, nature conservation, biodiversity conservation, supervision and management system, system and mechanism innovation.

边会

相关组织或机构可在论坛年会期间围绕年会主题举办边会。

Side Events

Side events could be held by related organizations and institutes.

其它活动

Supporting Activities

论坛期间将开展系列活动:生态建设示范点参观、培植生态林、沙龙、路演、图片视频展、 论坛历程回顾等。

A series of supporting activities will be carried out during EFG 2018, such as Field Trip to Ecological Construction Demonstration Site, Ecological Forests Cultivation, Salon, Roadshow, Photo & Video Show, and Retrospection of Eco Forum Global.

生态文明贵阳国际论坛 | Eco Forum Global Guiyang

我们是谁 Who we are 生态文明贵阳国际论坛是中国最早创办,经国家批准的唯一以生态文明为主题的国家级国际性高端平台。其致力于汇聚官产学媒民及其他各界决策者开展交流与合作,传播生态文明理念,分享知识与经验,促进政策的落实与完善,抓住绿色经济转型的机遇,应对生态安全的挑战,形成国际、地区和行业议程,从而有助于构建资源节约、环境友好型社会,推动人类生态文明建设的进程。



论坛旨在增进了解、促进友谊、建立互信、寻求利益汇合点、形成共识、共商解决方案, 实现共建、共享、共生、共赢。

Eco Forum Global is a non-profit, international high-end platform, aiming at promoting ecocivilization by convening global leaders from government, business, academics, media and civil society. EFG serves as 1) a bridge for inter-governmental and cross-industry cooperation; 2)a window to showcase best practices in building sustainable industries and green cities; 3) a conduit to shape global, regional and industrial agenda in green transformation.

Through our efforts, we hope to promote understandings and friendship, build truly trust, search for common interests with each other, and form united solutions. We construct together, we share together, we stand together, and we thrive together.

我们做什么 What we do

EFG 通过召集官产学媒民各界的决策者参与各种会议与活动,针对当前面对的挑战和探讨的议题形成各类紧密互动协作的社区,分享知识与经验,提升对形式的洞察,共商解决方案,促进和孵化具体行动和项目。



EFG 每年最重要活动是定于 7 月在中国贵州省贵阳市举办的生态文明贵阳国际论坛年会。

EFG calls for the decision makers from diverse fields to participate in various conferences and activities, organizing different communities to address the challenges we are facing and topics we are discussing, sharing knowledge and experiences, developing insights for current situations, discussing the solutions together, and finally facilitating concrete actions and projects.

The biggest event for EFG is the Eco Forum Global Annual Conference Guiyang, which is held in July every year in Guiyang, Guizhou Province, China.